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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 1. november 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 27 (BEU alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
Ulla Tørnæs (V).

Spørgsmål nr. 27:
”Vil ministeren oplyse, hvor stor en ekstraudgift der er forbundet med en afskaffel-
se af varighedsbegrænsningen på sygedagpenge og hvori den består?”

Endeligt svar:
Regeringen vil gerne afskaffe varighedsbegrænsningen på sygedagpenge. Det skal 
ikke være sådan, at syge mennesker mister deres forsørgelse, fordi de rammer en 
tidsgrænse. Det vil vi gøre op med.

Vi er meget optaget at, at sygemeldte skal have en indsats, som kan hjælpe dem til-
bage på arbejdsmarkedet. Derfor har vi også valgt at sige, at en afskaffelse af va-
righedsbegrænsningen skal ses i sammenhæng med den hjælp og indsats, vi giver 
sygemeldte. 

Derfor nedsætter vi et tværministerielt udvalg, som skal se på, hvordan vi kan af-
skaffe varighedsbegrænsningen og samtidig lave en indsats og hjælp til syge, som 
sikrer, at de kan vende tilbage til arbejdsmarkedet. 

Vi har brug for langtidsholdbare løsninger – som er tænkt ordentligt igennem. Og 
derfor sætter vi et arbejde i gang, så vi kan finde holdbare og gennemtænkte løs-
ninger til sygemeldte. 

En ophævelse af varighedsbegrænsningen vil være forbundet med merudgifter. På 
baggrund af sygedagpengeoplysninger fra 2010 skønnes en ophævelse af varig-
hedsbegrænsningen umiddelbart – dvs. uden adfærdsændringer – at øge sygedag-
pengeudgifterne med ca. 260 mio. kr. årligt (2012-pl). 

Venlig hilsen

Mette Frederiksen
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